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UPRAVNO VIJEEE HRVATSKOG ZAVODAZAZASTITU ZDRAVLJA I
SIGURNOST NA RADU

ZAPISNIK

sa 2. sjednice Upravnog vijeia Hrvatskog zayoda za zaltitlt zdravlja i sigurnost na radu,

odrZane u detvrtak, 18. svibnja 2017. godine u Ravnateljstvu Hrvatskog zavoda za zaititt)
zdravlja i sigurnost na radu, Radoslava Cimermana 64a,Zagreb, s podetkom u 12,30 sati.

NAZOCNI: doc. dr. sc. Krunoslav Capak, dr. med. prim. - predsjednik
mr. sc. Milija Baldi6- Luk5i6, dr. med. dent. - dlanica
prim. dr. sc. Ana Bogadi-Sare, dr. med. - dlanica
Robert Markt, dipl. oec. - dlan
Tamara Rado5evii, dr. med. - dlanica

OSTALI NAZOCNI: prim. dr. sc. Marija Zavali(,, dr. med. - v.d. ravnateljica

Predsjednik, doc. dr. sc. Capak otvara 2. konstituiraju6u sjednicu 7. saziva Upravnog vije6a,
zahvaljuje ministru zdravstva na ukazanom povjerenju te konstatira da je konstituirano
Upravno vijeie Hrvatskog zavoda za zaStitu zdravlja i sigumost na radu.
PredloZen je slijede6i

Dnevni red:
l. Izvje5de o financijskom poslovanju za razdoblje od l. 1. do 31 . 12.2016. godine,
2. Usvajanje rebalansa Plana nabave 2a2016. godinu,
3. Usvajanje financijskog plana za20l7. godinu,
4. Usvajanje plana nabave 2a2017 . godinu,
5. Izvje56e o financijskom poslovanju za razdoblje od l. 1 . do 3 1 . 3. 2017 .

6. Dono5enje odluke o razrje5avanju zamjenice ravnateljice,
7 . Usvajanje plana specijalizacija 2a2017 . godinu,
8. Usvajanje plana zapoSljavanja za2017 . godinu,
9. Razno

Dnevni red je jednoglasno usvojen.

Predsjednik, doc. dr. sc. Capak predlaZe da se vanjskim dlanovima Upravnog vijeia dostave

temeljni dokumenti HZZZSR-a kako bi se mogli pobliZe upoznati radom i djelovanjem
HZZZSR-a. Sukladno traZenome, vanjskim dlanovima 6e se putem elektronidke poSte

dostaviti sljededi akti: Statut, Pravilnik o radu te Poslovnik o radu upravnog vijeca.

Ad. l.Izvje5de o financijskom poslovanju za razdoblje od 1.1. do 31. 12.2016, godine.
Prim. Zavali6 izvje5iuje o financijskom poslovanju za razdoblje od 1.1. do 31.12.2016.
godine, poja5njavaju6i pojedine stavke priloZenog izvje5ia. Takoder, poja5njava strukturu
prihoda i rashoda za 2016. godinu te konstatira da je HZZZSR zbog nedovoljnog broja
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specijalista medicine rada i sporta prestao biti sudski vjeStak te na taj nadin smanjio planirane
prihode. Nadalje, svake godine vrSi se povrat sredstava Ministarstvu zdravstva zbog velikog
broja zaposlenica na rodiljinom i roditeljskom dopustu. HZZZSRbiljeZi poveianje rashoda za
sluZbena putovanja iz razloga lto HZZZSR provodi 10- tak programa besplatnih edukaciia za
poslodavce, radnike, strudnjake zaltite na radu, sindikate, udenike u srednjim Skolama i ostale
zainteresirane dionike. Takoder, prim. dr. sc. Zavalic navodi fiksne tro5kove za najam
prostora i plaianje reLija. Gospodin Markt predlaie da se ubudu6e IzvjeStaj o prihodima i
rashodima iskazuje i uz pomoi indeksa u odnosu na prethodnu godinu radi lak5eg pra6enja
poslovanja Sto prim. dr. sc. Zavalic prihvaca.

ZAKLJUTAK: Financijsko izvje5de za razdoblje 1.1. - 31. 12.2016. godine jednoglasno
je usvojeno.

Ad.2. Usvajanje rebalansa Plana nabave za2016. godinu
Prim. dr. sc. Zavalicje naglasila da je bilo 2 do 3 o/o odstupanja od planiranog i ostvarenog
Plana nabave te je iz tog razloga i5ao rebalans. Takoder naglaSava da je proSlogodisnji plan
bio usvojen od strane Upravnog vijeia HZZZSR-a. Gospodin Markt primjeduje daHZZZSR
ima niske troSkove usluga mobitela.

ZAKLJULAK: Rebalans Plana nabave za 2016. godinu je jednoglasno usvojen.

Ad.3. Usvajanje financijskog plana za2017, godinu
Prim. dr. sc. Zavalic izvje56uje o planiranim prihodima i rashodima za 2017. godinu. Na
temelju iznesenog doc. dr. sc. Capak konstatira da HZZZSR ima stabilno poslovanje. Prim.
dr. sc. Zavalic upozorava da bi stavljanjem u funkciju Poliklinike HZZZSR-a, HZZZSR
mogao uprihoditi dodatna financijska sredstva. Stavljanjem u funkciju Poliklinike HZZZSR-a,
omoguiilo bi se specijalistima zaposlenim uHZZZSR- u da sudjeluju u pregledu osoba koje
su u postupku priznavanja profesionalne bolesti ili onih kod kojih se sumnja na profesionalnu
bolest te bi se takvi pregledi mogli obavljati po relativno niskim cijenama. Za sadaje jedini
kontakt lijednika HZZZSR-a s pacijentima preko drugostupanjskih povjerenstaia. Lelja
HZZZSR-aje da specijalisti medicine rada i sporta pregledavaju takve pacijente na uputnicu.
Prim dr. sc. Zavalic takoder konstatira, da je u sklopu IPA projekta ,,Zdravlje i zaStita na
radu'o nabavljena oprema za rud Poliklinike koja naLalost nije u potpunosti iskori5tena.
Medutim, prema tumadenju HZZO-a, medicina rada postoji samo na primarnoj razini, a dok
HZZZSR kao drZavni zdravstveni zavod moZe raditi na primarnoj, sekundarnoj i tercijarnoj
razini. Prema tumadenju HZZO-a takav rad Poliklinike nije moguc jer nije uskladen sa
Zakonom o zdravstvenoj zaStiti. Naime, radi se o tome da bi se ti pregledi trebali napladivati
Sto je upitno s obzirom na dinjenicu da je HZZZSRjavna ustanova te mu je nekoiko puta
sugerirano da ne bio smio naplaiivati te preglede od poslodayaca. S druge strine,
nenaplaiivanje tih pregleda nije oportuno. Gospodin Markt kao moguie rjeSenje predlaZe da
HZZZSR sklopi ugovore s osiguravateljskim ku6ama, no prim. dr. sc Zavalic istide da to nije
moguce zbog mogu6eg sukoba interesa. Nadalje, prim. dr. sc. Zavalic istide da lijednicima u
HZZZSR-v nedostaje rad s pacijentima. Prim. dr. sc. Bogadi Sare se nadovezuje na raspravu
te konstatira da terenu takoder nedostaju specijalistidka mi5ljenja na sekundarnoj razini. Kao
primjer navodi bolnice i ambulante gdje se takva mi5ljenja dobivaju, dok bi s druge strane
bilo dobro pri sumnji na profesionalnu bolest ili pri ocjeni radne sposobnosti imati
mogu6nost doci u Polikliniku HZZZSR-a po specijalistidko mi5ljenje. Ona takoder konstatira
da HZZZSR ne moZe primiti uputnicu zbog mi5lj enja HZZO-a da medicina rada ne moLe
funkcionirati na sekundarnoj razini. Prim. dr. sc. Zavalil ponovno nagla5ava da je jedan od
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ciljeva IPA-e bio osposobljavanje i opremanje institucija da funkcioniraju na sekundarnoj
razini, Doc. dr. sc. Capak predlaZe da je taj problem potrebno iskomunicirati s ministrom
zdravstva, te takoder predlaLe da se vidi omogu6ava li postojeci Zakon o zdravstvenoj zaStiti
HZZZSR-v da radi na sekundarnoj razini. Nastavno na raspravu, prim. dr. sc. Bogadi Sare
poja5njava da r Zakonu gdje je navedena uloga HZZZSR-a stoji da on djeluje na sve tri
razine, medutim kada se pogleda medicina radaza nju je navedeno da je ona na primarnoj
razini. Prim. dr. sc. Zavali| naglaSava da je HZZZSR ve6 nekoliko puta ukazao na dinjenicu
da se medicina rada treba postaviti i na sekundarnu razinu te je svoje prijedloge naveo u
izmjene Zakona o zdravstvenoj za5titi koji bi krajem godine trebao biti upu6en u saborsku
proceduru. Doc. dr. sc. Capak istide vaZnost uno5enja spomenutih prijedloga izmjena u
izmjene spomenutog Zakona te upu6uje na vaZnost komunikacije s Ministarstvom zdravstva.
Prim dr. sc. Zavali1, istide da je ve6 u nekoliko navrata komunicirano s Ministarstvom
zdravstva vezano uz tu problematiku. Mr. sc. Baldi6- Luk5i6 predlaLe da se po tom pitanju
direktno komunicira s ministrom zdravstva. Prim. dr. sc. Zavalic odgovara da je ministar
upoznat s primjedbama koje smo uputili vezane uz izmjene Zakona te da 6e one navodno biti
usvojene. Takoder, istide da su navedene promjene te koje je iniciralo i samo Ministarstvo
zdravstva jer je ono ve6 dulje vrijeme upoznato s tom problematikom. Ona dalje nastavlja da
rad Poliklinike nije toliko vaLan zbog pove6anja prihoda koliko zbog mogu6nosti da lijednici i
specijalisti medicine rada i sporta HZZZSR-a imaju priliku raditi s pacijentima te bi se time
povedala atraktivnost rada l HZZZSR-a za lije(nike. Takoder naglaSava da je medicina rada

struka s pacijentima te da bi stavljanje u funkciju Poliklinike HZZZSR-a bilo od iznimnog
zna(,aja kako za pacijente tako i za struku medicine rada. Nadalje dodaje da je Institut za

medicinska istraZivanja otvorio ambulantu u kojoj napla6uje svoje usluge pa se postavlja
pitanje smije li drlavni zdravstveni zavod (HZZZSR) naplacivati takve usluge. Doc. dr. sc.

Capak pojaSnjava da su oni u drugadijoj situaciji u odnosu na HZZZSR, te se prim. dr. sc.

Bogadi-Sare dalje nadovezuje da su oni znanstvena institucija sa zdravstvenom jedinicom.
Doc. dr. sc. Capak konstatira da je voljan podrZati prijedloge o izmjenama Zakona o
zdravstvenoj za5titi koje je predloZilo Strudno vijede HZZZSR-a Ministarstvu zdravstva. Mr.
sc. Baldid Luk5i6 takoder podupire predsjednika Upravnog vijeia te predlaZe da Upravno
vijede HZZZSR-a podrZi prijedloge HZZZSR-a vezane uz izmjene Zakona o zdravstvenoj
zaStiti. Prim. dr. sc. Bogadi Sare konstatira da bi i sam HZZO imao korist od rada Poliklinike
HZZZSR-a jer bi se njenim funkcioniranjem skratilo vrijeme priznavanja profesionalnih
bolesti Sto bi ujedno i smanjilo troSkove zdravstvene za5tite.

ZAKLJUCAK: Financijski plan za 20L7. godinu jednoglasno je usvojen.

Ad.4. Usvajanje plana nabave za2017, godinu
Prim. dr. sc. Zavalic izvjeScuje prisutne da se Plan nabave za 2017. godinu ne6e znadajno

razlikovati od Plana nabave za 2016. godinu. Sto se tide fiksnih tro5kova oni se odnose na

najam prostora te odrLavanje postojece opreme. U 2017. godini nije u planu nabava nove
opreme.

ZAKLJU(AK:Plan nabave za2017. godinu jednoglasno je usvojen.

Ad.5.Izvje5de o financijskom poslovanju zarazdoblje od 1.1. do 31. 3.2017, godine
Prim. Zavalii konstatira da prihodi HZZZSR sastoje od sredstava Ministarstva zdravstva i
vlastitih prihoda te izvje56uje prisutne o ostvarenim prihodima i rashodima za p,'vo

tromjesedje 2017. godine. U ovom trenutku ostvareno je 25% financijskog plana za 2077.
godinu. U prvom tromjesedju 2017. godine ne5to su vi5i troSkovi reprezentacijerz razloga Sto

je HZZZSR organizirao dva trodnevna strudna tedaja za dobivanje licence specijalista
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medicine rada i sporta: Primjena mjera za5tite od ionizirajudeg zra(enja i Tedaj iz pomorske
medicine koji je duZan organizirati temeljem Pravilnika o zdravstvenim uvjetima izloZenih
radnika i osoba koje se obudavaju zarad s izvorima ionizirajuiegzra(,enja te Pravilnika o
utvrdivanju uvjeta zdravstvene sposobnosti dlanova posade pomorskih brodova, brodica i jahti
Spomenutim tedajevima je prisustvovalo ukupno 73 polaznika. Temeljem vei ranije
iznesenog HZZZSR provodi veliki broj edukacijskih seminara. U prvom tromjesedju 2017.
godine znatajnijr rashodi odnosili su se na tiskanje edukacijskih materijala i broSura koji se

dijele na seminarima te tro5kove sluZbenog puta zbog odrZavanja strudnih seminara na terenu.

ZAKLJUCAK: Izvje5de o financijskom poslovanju za razdoblje 1.1. - 31. 3. 2017,
godine jednoglasno je usvojeno.

Ad.6. Dono5enje Odluke o razrje5enju Zamjenice ravnateljice
Prim. dr. sc. Zavalic izvjeS6uje da prema Zakonu o zdravstvenoj zaStiti zamjenika ravnatelja
na prijedlog ravnatelja imenuje Upravno vije6e. Do 30. 4. 2017. godine zamjenik ravnatelja
HZZZSR-a bila je Ljiljana Ivi6, diplomirani inZenjer kemije. Obzirom da zamjenika
ravnatelja imenuje i razrjeSuje Upravno vijede, te da 30. 4. 2017. godine Upravno vijede jo5
nije bilo imenovano, nlje postojala mogu6nost da gda Ivii bude razrijeSena duZnosti
zamjenika ravnatelja. Takoder nagla5ava da iz tog razloga Upravnom vije6u nije dostavljen
prijedlog o razrjeSenju gde Ivii. Nakon 30. 4. 2017. godine gda Ivii vi5e nije obna5ala
duZnost zamjenika ravnatelja do dana5njeg dana vei je obna5ala duZnost Voditelja SluZbe za

sigurnost, obzirom da temeljem Pravilnika o unutarnjoj organizacqi i sistematrzacijr poslova i
radnih mjesta vHZZZSR-u Ravnatelj i Zamjenik ravnatelj a uz te duZnosti obnaSaju i duZnost
voditelja jedne od sluZbi. Gdin. Markt predlaLe da bi trebalo imenovati Zamjenikaravnatelja,
Sto moZda u ovoj situaciji kada imamo v.d. Ravnatelja nije praktidno te predlale da se za sada
ne mijenjaju stvari nego da se konzultira novi Ravnatelj o izboru novog Zam)enika ravnatelja.
On nadalje predlaZe da se imenuje v.d. Zamjenik ravnatelja kojem 6e se dati mandat do
izbora novog Ravnatelja Sto mu se u ovom trenutku dini korektnim rje5enjem. Prim. dr. sc.

Zavahc se slaZe s iznesenim prijedlogom od gdina. Markta te izvjeSiuje prisutne da gda Ivi6
1.9.2017. godine planira oti6i u mirovinu. Doc. dr. sc. Capak smatra da imenovanje v.d.
Zamjenika ravnatelja ne moZe iii odmah na aktualnoj sjednici jer to mora biti zasebna todka
dnevnog reda. Dalje nastavlja da je u Hrvatskom zavodu za javno zdravstvo diji je on
ravnatelj praksa da zamjenika ravnatelja imenuje Upravno vijede na prijedlog ravnatelja te
predlaZe da se to udini vei na sljede6oj sjednici Upravnog vije6a koja moZe biti i elektronidka.
Nakon njegovog prijedloga, prim. dr. sc- Zavalic predlaZe Upravnom vije6u da se gdu. Ivii
odmah imenuje v.d. Zamjenikom ravnatelja do njenog odlaska u mirovinu, tj. do raskida
radnog odnosa. Mr. sc. Baldic LukSi6 podrLava taj prijedlog jer smatra da nije korektno
nekoga pred mirovinu micati s njegovog radnog mjesta.

ZAKLJUdAK: Na 2. konstituirajudoj sjednici Upravnog vijeda HZZZSP.-a gtla Ljiljana
Ivi6 razrije5ena je duZnosti Zamjenika ravnatelja te je imenovana v.d. Zamjenikom
ravnatelja do raskida radnog odnosa, odnosno odlaska u mirovinu.

Ad. 7. Usvajanje plana specijalizacija za 2017, godinu
Prim. dr. sc. Bogadi Sare izvje56uje dlanove Upravnog vijeda da se u materijalima za sjednicu
nalazi i Plan specijalizacija za 2017. godinu koji je sastavila predsjednica Strudnog vijeda
HZZZSR-a. Prema tom Planu HZZZSR-v su potrebne 3 specijalizacije iz medicine rada i
sporta tj. bazidne specijalizacije rz djelatnosti HZZZSR-a. Iz Ministarstva zdravstva smo
dobili informaciju da Plan specijalizacija za 2017. godinu trebamo dostaviti ministarstvu do
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31. 5. 2Ol7 . godine. Prim. dr. sc. Bogadi Sare dalje obrazlaZe izkojeg razloga suHZZZSR-I
potrebne 3 specijalizacije tz medicine rada i sporta. Naime, dvoje starijih specijalista se u
skorije vrijeme sprema u mirovinu, takoder istide da je velik problem t HZZZSR-v
neuskladenost izmedu stvarnog broja specijalista i operativnog broja specijalista zbog
kori5tenja rodiljinog i roditeljskog dopusta, te pojedinih kolegica na specijalrzaciji, destog

bolovanja zbog bolesti djece ili koriStenj a prava na roditeljski dopust do navr5ene 3 godine
starosti djeteta. Takoder navodi mogudi odljev lijednika specijalista izHZZZSR-a u privatni
sektor zbog manjeg radnog optereienja i bolje pla6e. Prim. dr. sc. Zavahc nadodaje da je
medicina rada struka koja je na trZi5tu, te je kao takva jedna od najbolje plaienih specijalnosti.
Prim. dr. sc. Bogadi Sare istide da je HZZZSR nedavno slao prijedloge za izmjenom
Operativnog programa ,,Udinkoviti ljudski potencijali" te slijedom toga odekuje ve6u
mogudnost prijavljivanja na otvorene nadedaje zaEU projekte. Takoder pojaSnjava da do sada

HZZZSR nije bio ukljuden u prvu prioritetnu os aktualnog Operativnog programa,, Visoka
zapo5ljivost i mobilnost radne snage" te vjeruje da ce taj prijedlog ukljudivanja biti prihvaien
te da cemo kao institucija koja ima dosta iskustva u provodenju EU projekata (dvije MATRA-
e i jedna IPA) modi se u bududnosti prijavljivati na natjedaje. To je isto tako jedan od razloga
za5to su HZZZSR-v potrebni novi specijalisti medicine rada i sporta za koje se predvida
ukljudivanje u takve aktivnosti HZZZSR-a.
Temeljem navedenoga doc. dr. sc. Capak zakljuduje da su HZZZSR-I potrebne 3

specijalizacije iz medicine rada i sporta te predlaZe daHZZZSR svoj prijedlog Sto prije uputi
Ministarstvu zdravstva u daljnju proceduru.
Gdin Markt predlaZe aproksimaciju troSkova specijalizacija te takoder predlaZe da se ved za
sljedeiu sjednicu Upravnog vijeda pripremi 20 minutna prezentacija o funkcioniranju
HZZZSR-a sa svrhom da se novi dlanovi Upravnog vije6a pobliZe upoznaju s radnom same

institucije.

ZAI<LJULAK: Plan specijaliza cija za 2017. godinu jednoglasno je usvojen

Ad. 8. Usvajanje plana zapo5ljavanja za 2017. godinu
Prim. dr. sc. Zavalic izvjeStava prisutne da u 2017. godini HZZZSR ne planira zapo5ljavati
nove zaposlenike. Sto se tide zamjena, to ie se vidjeti tijekom godine hoce li biti potrebe za
njima te ie se to rjeSavati u hodu.

ZAKLJUiAK: U 2017. godini HZZZSRne planira nova zaposljavanja.

Ad. 9. Razno
Prim. dr. sc. Zavalic izvje5tava prisutne da je prof. Jasna Krainz predala Zamolbu za rad do
polovice punog radnog vremena nakon njenog odlaska u starosnu mirovinu, s podetkom
primjene od I I .9.2017. godine. Navodi da je prof. Krainz najstariji zaposlenikaHZZZSR-a
po staZute je kao takva izvanredno upoznata s radom HZZZSR-a. Prim. dr. sc. Zavali( dalje
navodi da prof. Krainz u HZZZSR-u odraduje veliki dio poslova te da bi njezin odlazak u
ovom trenutku stvarao velike probleme u funkcioniranju HZZZSR- a buduii da mladi kadar
jo5 uvijek nema dovoljno iskustva da bi u ovom trenutku mogao samostalno preuzeti posao.

Prim. dr. sc. Bogadi- Sare dalje istide da je prof. Krarnz za vrijeme provodenja IPA projekta
bila voditelj prve od pet komponenti toga projekta te posjeduje golemo iskustvo u

osmiSljavanju i provodenju projekata. Doc. dr. sc. Capak konstatira da 6e se uz ostanak prof.
Krainz stvoriti uvjeti da se mladi kadar dodatno uhoda te Sto bolje pripremi za preuzimanje
poslova u budu6nosti.
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ZAKLJULAK: Jasni Krainz se odobrava rad do polovice punog radnog vremena do
navr5enih 65 godina Livota, poievli od 11.9.2017. godine.

Sjednica zavrSena u 14,00 sati.

ZAPISNIK SASTAVILA: PREDSJEDNIK UPRA\TNOG VIJECA:

Krainz, dipl. oec. doc. dr. sc. Krunoslav C

KLASA: 003-06/l 7 -01 101

URBROJ: 381-01-17-10

Zagreb, I 8. svibnja 2017 .

/'I
1., prim.

rw
Karmen DeLmat
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